
Protokół Nr 9/2015 

dziewiątej  sesji Rady Gminy odbytej w dniu 25 czerwca 2015r. 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Piaskach, ul. Strzelecka 4. 

 

Ad. 1 Otwarcie, powitanie, stwierdzenie kworum. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Irena  Różalska powitała radnych, Wójta Gminy Piaski, Pana Wiesława 

Glapkę, Sekretarza Gminy, Pana Andrzeja Koniecznego, Skarbnika Gminy, Panią Elżbietę Karolczak , sołtysów, 

zaproszonych gości, Radnego powiatu , Pana Zenona Normana oraz  redaktora Życia Gostynia.  

 

Stwierdziła, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum przy którym może obradować               

i podejmować uchwały Rada Gminy Piaski. (rada liczy 15 radnych) 

 

Nieobecny usprawiedliwiony – Stefan Śląski 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad. 2 Informacja na temat porządku obrad 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad, powitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Informacja na temat porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

6. Sprawozdanie przewodniczących komisji. 

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Piaski za rok 2014.  

8. Sprawozdanie finansowe za 2014r. 

9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz                 

z informacją o stanie mienia i objaśnieniami Gminy Piaski za 2014 rok. 

10. Informacja o stanie mienia Gminy Piaski.   

11. Opinia i stanowisko Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu gminy za rok 2014. 

12. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok miniony.  

13. PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

- rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy  Piaski za 2014 rok 

- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014r. Gminnego Ośrodka Kultury w  Piaskach, 

- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014r. Gminnej Biblioteki Publicznej w Piaskach,  

- udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014r., 

- zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy na 2015r. 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na lata 2015 – 2018, 

- trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych: przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego, szkół oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli prawidłowości wykorzystywania 

udzielonej dotacji, 

- utworzenia odrębnego obwodu głosowania  

14.  Zapytania, wolne głosy i wnioski.  

15. Zakończenie obrad. 

Za porządkiem obrad głosowało 14 radnych.  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca rady Gminy Piaski, Pani Irena Różalska złożyła sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. 5 Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski.  

 

Wójt Gminy Piaski, Pan Wiesław Glapka  złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej z wykonania 

uchwał i zarządzeń oraz spotkań.  

Sprawozdania stanowią załącznik do protokołu. 

 

 Ad. 6 Sprawozdanie przewodniczących komisji. 

 

W imieniu trzech stałych komisji sprawozdanie złożył Przewodniczący komisji budżetu Pan Wiesław  Woźniak 

Poinformował, że wspólne posiedzenie komisji  odbyło się dnia 24 czerwca 2015r. w Urzędzie Gminy Piaski,                

na którym obecni Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, Dyrektor GOK w Piaskach, Pan Jan Nawrot, 

Kierownik ZOSz w Piaskach, Pani Edyta Biernacka Kierownik GOPS  w Piaskach, Pani Violetta Kolendowicz,.               

Dyrektor GOK w Piaskach, Pan Jan Nawrot  złożył informację o organizacji zajęć i wypoczynku w okresie 

wakacji letnich dla dzieci i młodzieży przygotowane przez  Gminny Ośrodek Kultury.  Kierownik ZOSz w 

Piaskach, Pani Edyta Birenacka przedstawiła informację o organizacji zajęć i wypoczynku w okresie wakacji 

letnich dla dzieci i młodzieży przygotowane  przez Szkoły w Piaskach, Bodzewie i w Szelejewie. Zapoznała 

Radnych z analizą sprawdzianów szóstoklasistów w 2015r., egzaminem gimnazjalnym w 2015r a także z 

arkuszami organizacyjnymi na rok szkolny 2015-2016.  Kierownik GOPS w Piaskach, Pani Violetta 

Kolendowicz złożyła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2014. 

Posiedzenie komisji poświęcone było szczegółowej analizie wykonania budżetu Gminy Piaski za 2014 rok.             

Na pytania Radnych w tym zakresie odpowiadała Pani Skarbnik i Pan Wójt. Pani Skarbnik przedstawiła również 

opinię RIO w Poznaniu z wykonania budżetu za rok 2014, jest to opinia pozytywna. W wyniku głosowania, 

komisje zaproponowały sprawozdanie z wykonania budżetu przyjąć. Podczas obrad omówiono pozostałe 

projekty uchwał podejmowane na dzisiejszej sesji. W wolnych głosach i wnioskach omawiano sprawy bieżące.  

 

Ad. 7 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Piaski za rok 2014. 

 

Skarbnik Gminy, Pani Elżbieta Karolczak  przedstawiła  sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 

2014r.  

 

 Ad. 8 Sprawozdanie finansowe za 2014r. 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że sprawozdanie finansowe składa się z  następujących  dokumentów – bilansu 

jednostki budżetowej, bilansu z wykonania budżetu, rachunku zysków i strat i  zestawienia zmian w funduszu 

jednostki. 

Następnie przedstawiła kolejno wymienione dokumenty, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 9 Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz 

z informacją o stanie mienia i objaśnieniami Gminy Piaski za 2013 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Uchwałę Nr SO-0954/28/10/ln/2015 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 kwietnia 2015 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Piaski za rok 2014.   

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 Informacja o stanie mienia Gminy Piaski. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła informację o stanie mienia gminy na dzień 31 grudnia 2014r.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad. 11 Opinia i stanowisko Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu gminy za rok 2014. 

 

Opinię i stanowisko z wykonania budżetu gminy za rok 2014 przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Wesołek.  

Opinia stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 12 Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok miniony. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, Pni Irena Różalska poinformowała, że ani Komisja Rewizyjna ani RIO                        

w Poznaniu nie wniosła uwag do sprawozdania z wykonania budżetu za 2014r. Dodała, iż wszyscy wiedzą,                



że potrzeby Gminy są dużo większe ale dobry gospodarz tak gospodaruje aby nie powstały długi a mieszkańcy 

byli zadowoleni.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, Pani Maria Wesołek poinformowała, że dobra współpraca Rady, Pani 

Skarbnik i  Pana Wójta, którzy dbają o budżet cały rok może spowodować tak dobre wykonanie budżetu. Należy 

się cieszyć, że nasza Gmina została bez długu. Na pewno dobrze sprawuje się władze obecnemu Wójtowi, który 

może dalej dobrze gospodarować naszą Gminą.  

    

Przewodniczący komisji budżetu, Pan Wiesław Woźniak poinformował, że  trudno dyskutować bądź 

przeprowadzać debatę nad wykonaniem budżetu, jeżeli RIO w Poznaniu, jako fachowcy w dziedzinie budżetu 

nie znaleźli nic, czyli budżet jest prowadzony przez cały rok bardzo dobrze, tak było przez wiele lat, co 

spowodowało, że Gmina nie ma zadłużenia. To pokazuje jaka jest dobra współpraca Rady z władzami Gminy. 

Bo wiadomo, że słowa podziękowania są również dla Pani Skarbnik, która monitoruje to na bieżąco, wprowadza 

zmiany i to powoduje, że budżet jest tak dobrze wykonany. Życzył bym sobie oraz wszystkim aby w następnych 

latach też tak to przebiegało.  

 

Przewodniczący komisji oświaty, Pan Konrad Szafranek poinformował, że co do budżetu nie ma żadnych 

zastrzeżeń. Zostało wykonane tyle na ile wystarczyło środków. Zasoby finansowe były dobrze rozdysponowane. 

Dodał, że budżet prowadzony był dobrze i życzył  aby na tym poziomie utrzymać.  

 

Ad. 13 PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

 

- rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  

Piaski za 2014 rok 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Odpis Uchwały Nr IX/34/2015 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  Piaski za 2014 rok stanowi załącznik do protokołu.  

 

- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014r. Gminnego Ośrodka Kultury w  Piaskach 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Odpis Uchwały Nr IX/35/2015 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014r. 

Gminnego Ośrodka Kultury w  Piaskach stanowi załącznik do protokołu.  

 

- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014r. Gminnej Biblioteki Publicznej w Piaskach 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Odpis Uchwały Nr IX/36/2015 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014r. 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Piaskach  stanowi załącznik do protokołu.  

 

- udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014r. 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Odpis Uchwały Nr IX/37/2015 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2014r. stanowi załącznik do protokołu.  

 

- zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy na 2015r. 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Odpis Uchwały Nr IX/38/2015 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy na 2015r. stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na lata 2015 – 2018 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  



Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Odpis Uchwały Nr IX/39/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na lata 

2015 – 2018 stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

- trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych: przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego, szkół oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli prawidłowości wykorzystywania 

udzielonej dotacji 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Odpis Uchwały Nr IX/40/2015 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych: 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół oraz trybu i zakresu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości wykorzystywania udzielonej dotacji stanowi załącznik do protokołu.  

 

- utworzenia odrębnego obwodu głosowania 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Odpis Uchwały Nr IX/41/2015 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 14 Zapytania wolne głosy i wnioski.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Irena Różalska odczytała pismo Krajowej Rady Sędziów Społecznych  w 

sprawie naboru kandydatów na ławników.  

Pismo stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny Dariusz Naskręt zaproponował aby dzieci i młodzież szkolna z terenu  naszej Gminy mogła korzystać               

z  kortu tenisowego bezpłatnie. By dać alternatywę spędzania wolnego czasu nie przed komputerem tylko 

właśnie na korcie. Dodał, że mogłoby to funkcjonować do godz. 1500 ,gdyż komercyjne wykorzystywanie kortu  

jest praktycznie żadne, ze względu na to iż ludzie pracują. 

Wójt Gminy Piaski, poinformował,  że wniosek zostanie rozpatrzony. Dodał, iż w poprzednich latach pojawiały 

się również takie apel, chodziło również o Orlika. Zwracano wagę, na to że dzieci z Piasków nie mają gdzie się 

bawić, spędzać wolnego czasu ,  mówiono, że dzieci są wożone na Orlik do Gostynia. Wtedy, Pan Wójt podjął 

decyzję o funkcjonowaniu Orlika od rana,  został również skierowany pracownik. Okazało się, że nikt na Orlik 

nie przychodził.  Pan Wójt zwrócił uwagę by tak nie stało się  z kortami tenisowymi, ponieważ często martwimy 

się na zapas i jeszcze raz podkreślił, że sprawa zostanie rozpatrzona.  

 

Radny Jacek Jańczak zapytał o remonty dróg.  

Wójt Gminy Piaski, poinformował, że firma która wgrała przetarg w chwili obecnej kończy przedsięwzięcie w 

Gostyniu na ul. Sportowej. Z informacji  otrzymanej od Pana Kluczyka, właściciela firmy DROG-BUD wynika, 

że w  czerwcu kończą prace w Gostyniu i przechodzą na teren naszej gminy, gdzie przez cały lipiec będą 

uzupełniane ubytki w drogach.  

 

Radny Powiatu, Pan Zenon Norman, poinformował o zakończeniu drogi na Hubach Grabonowskich. 

Potwierdził, że droga zostanie wykonana,  jak również odcinek ścieżki od Strefy Gospodarczej w stronę 

cmentarza oraz remont mostu, który będzie rozebrany, poszerzony, a  ruch w czasie trwania prac zostanie 

zatrzymany. Wspomniał również o obwodnicy drogi 434, która będzie przechodzić przez strefę gospodarczą. 

Dodał, że jest to obwodnica dla mieszkańców Gostynia, bo obwodnicą Piasków to droga nr 12. Poinformował, 

że na obwodnicę drogi 434, na odcinek ok. 2 km od ul. Europejskiej (przez ogródki) będzie doprowadzona droga 

do Drzęczewa Drugiego, czyli do punktu gdzie w przyszłości ma przebiegać obwodnica drogi 434. 

Dokumentację wykona powiat oraz miasto Gostyń. Sprawy inwestycji będą prowadzone  między Starostą 

Gostyńskim, Burmistrzem Gostynia i Wójtem Gminy Piaski. Stanowisko Radnego jest takie, iż dla mieszkańców 

Piasków obwodnica nie będzie potrzeba, jedynie dla udrożnienia strefy gospodarczej. Pan Zenon Norman 

oznajmił, iż są przeznaczone środki na odmulanie stawu w Bodzewie. Omówił sprawy dotyczące szpitala w 

Gostyniu, jak również wykorzystanie środków unijnych..  

 

Wójt Gminy Piaski, zabrał głos w sprawie obwodnicy drogi 434. Zgodził się z tym, że jest to obwodnica głównie 

dla Gostynia lecz problemy związane z budową o wiele większe są w Piaskach. Obwodnica przebiega przez 



tereny Podrzecza i Grabonoga , tnie pola rolników. Walczymy z Wielkopolskim Zarządem Dróg Wojewódzkich 

aby obwodnica nie przecinała nowo pobudowanej  drogi, która prowadzi  na strefę gospodarcza.  Pierwotnie  

założenia były inne, w tej chwili WZD chce wykonać pewne rzeczy ulgowo, czyli taniej.  Pan  Wójt oświadczył, 

iż nie zgodzi się na to, aby powstało skrzyżowanie tylko wiadukt. Zaprojektowano drogi serwisowe, które  

zniszczyłyby drogę na strefę. Drugi wiadukt powinien, znaleźć się przy końcu dróg serwisowych,  aby rolnicy 

mogli bezkolizyjnie wjeżdżać na pola. Niemożliwe jest to, aby rolnik ciągnikiem z dwoma przyczepami 

przejeżdżał przez obwodnice.  Podczas ostatniego spotkania w WZG poruszono kwestie omawiane na spotkaniu 

z rolnikami w Podrzeczu. Uzgodniliśmy, że Gmina wystosuje pismo do WZD aby ustosunkował się co do 

wiaduktu nad drogą, która prowadzi na strefę gospodarczą, który jest nieodzowny, jak również i drugi wiadukt. 

Będziemy walczyć o bezpieczne i bezkolizyjne przejazdy. Prowadzono również rozmowy na temat 

odszkodowań za grunty.  Pierwsza informacja jaką otrzymaliśmy była taka, że odszkodowania będą wypłacane 

w wysokości gruntów rolnych. Jednak podczas spotkania rolnicy twierdzili, że podczas wcześniejszych rozmów 

otrzymali inne propozycje.  Jeżeli chodzi o odszkodowania należy przeprowadzić negocjacje, ponieważ w tej 

samej wsi złożyło się tak,  że części rolnikom, których działki, posesje przylegają do pasa drogi powiatowej, 

Powiat zaproponował wykup gruntu i wycenił je na 30-40 zł. Natomiast stawka za 1m gruntu rolnego jest 

kilkukrotnie niższa.  Dlatego też,  podczas ostatniego pobytu w Poznaniu  poinformowałem, że złożyło się tak, iż 

w tej samej miejscowości funkcjonują  różne wyceny gruntów. Otrzymałem zapewnienie, że podejdą jeszcze raz 

do tematu. Umówiłem się z Panem Radnym i z Panią Sołtys, że na dzień dzisiejszy nie będziemy tematu drążyć, 

dopóki nasze pismo nie dotrze do Wojewódzkiego Zarządu Dróg i  nie otrzymamy na nie odpowiedzi.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Irena Różalska zabrała głos w sprawie obwodnicy drogi nr 12. 

Poinformowała, że bardzo trudno jest przejść przez ulicę przy dużym natężeniu ruchu. W niektórych momentach 

można odnieś wrażenie, że Piaski to duża aglomeracja. Nie sposób czekać przy przejściu dla pieszych, dlatego 

wymuszam pierwszeństwo przejścia przez ulice. Nie mówiąc o nieruchomościach, które są położone przy drodze 

nr 12. Na ten temat wszyscy milczą, aż się stanie coś strasznego.  

 

Sekretarz Gminy, Pan Andrzej Konieczny poinformował, że w miesiącu lipcu będzie prowadzona zbiórka foli 

rolniczych, sznurków, siatek po balotach. Informacja została przekazana Sołtysom.  Poprosił aby  poinformować 

mieszkańców,  by mogli te rzeczy oddać oraz iż będzie się to odbywać bezpłatnie, przez firmę Jopek recykling z 

Dobrzycy.  

Pan Andrzej Konieczny zwrócił się do Sołtysów  o przekazanie informacji o zbudowaniu strony internetowej, 

która pomaga w informowaniu mieszkańców,  co się zrobiło i co zostanie zrobione.  Wiadomość o wyjeździe 

dostępna jest w Gminie, można się zapisać,  jest to całkowicie bezpłatne.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała radnym o komisji wyjazdowej, która odbędzie się dnia 3 lipca 

2015r. o godz. 900, zbiórka na  parkingu przy Kościele.  

 

 

Ad. 15 Zakończenie obrad.  

Więcej pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady, złożyła wszystkim obecnym życzenia na czas 

wakacji,  podziękowała za udział  i zamknęła  IX sesję Rady Gminy.   

 

Sesja zakończyła się o godz. 1520 

Protokółowała : J. Polaszyk    

        Przewodnicząca Rady Gminy 

                               Irena Różalska 


